



The French version follows

Winner of the Barbara Cappochin International Architecture Prize 2015

The jury of the [Barbara Cappochin Award \(International Architecture Biennale\)](#) has announced the winner for the 2015 edition: the design by **El Valle Trenzado** created by architect **Francisco Leiva Ivorra** and by engineer **Maria Garcia Chico** of the [Grupo Aranea](#) from Alicante, Spain. The award ceremony will take place on 7 December in Cortina d'Ampezzo (Italy).

The project has been defined as pedestrian highway that joins two parts of the town of Elche separated by the River Vinalopó, and is not only an architectural project, but a naturalistic, landscape project with benefits for the whole community of citizens. According to the jury, the project resolves different environmental problems typical of the contemporary city : the presence of the deep incision by a river that separates the city in two; the relationship between naturalistic, landscape and architectural projects; and the involvement of the city communities (through a participatory workshop) to turn the public work into a solution that changes urban life. The jury particularly appreciated how the planners managed to transform a material like concrete into a tool of landscape design.

Organised every two years since 2005, the ambition of the Barbara Cappochin Prize is to highlight the vital role of architecture in our landscape's evolution. It focuses on the periphery of cities, bio-architecture, energy efficiency and sustainable urban planning. The Architects' Council of Europe (ACE) has supported the 2015 Prize edition and was represented in the Jury by President Luciano Lazzari and Board Member Georg Pendl.



Images courtesy of Fondazione Biennale Internazionale di Architettura "Barbara Cappochin", ph.Jesús Granada, David Bravo

More information and pictures

<http://en.bcbiennial.info/>

<http://grupoaranea.net/>

The Architects' Council of Europe (ACE) is the representative organisation for the architectural profession at European level: it aspires to speak with a single voice on its behalf in order to achieve its aims. Its membership currently consists of 43 Member Organisations, which are the regulatory and professional representative bodies in all European Union (EU) Member States, Accession Countries, Switzerland and Norway. Through them, the ACE represents the interests of over 545.000 architects from 31 countries in Europe.

Le gagnant du prix international d'architecture Barbara Cappochin 2015

Le Jury du [Prix Barbara Cappochin Award \(International Architecture Biennale\)](#) a annoncé le gagnant de l'édition 2015 : il s'agit de la conception de **El Valle Trenzado** créée par l'architecte **Francisco Leiva Ivorra** et par l'ingénieur **Maria Garcia Chico** du [Grupo Aranea](#) d' Alicante, Espagne. La cérémonie de

remise du prix se déroulera le 7 décembre à Cortina d'Ampezzo (Italie).

Le projet a été défini comme une route piétonne qui relie deux parties de la ville de Elche séparée par la River Vinalopó. Il s'agit d'un projet architectural mais également d'un projet naturaliste, paysagiste proposant de nombreux avantages pour l'ensemble de la communauté des citoyens. Selon le jury, le projet résout différents problèmes environnementaux typiques de la ville contemporaine : la présence d'une incision profonde faite par une rivière qui sépare la ville en deux ; la relation entre projet architectural, naturaliste et paysagiste; et l'implication des communautés de la ville (par le biais d'un atelier participatif) pour faire d'un ouvrage public une solution qui change la vie urbaine. Le jury a particulièrement apprécié la manière dont les urbanistes ont transformé le matériel comme le béton en outil de conception de paysage.

Organisé tous les deux ans depuis 2005, l'ambition du prix Barbara Cappochin est de mettre en évidence le rôle essentiel de l'architecture dans l'évolution de notre paysage. Il se concentre sur les périphéries des villes, la bio-architecture, l'efficacité énergétique et l'urbanisme durable.

Le Conseil des Architectes d'Europe (CAE) a soutenu l'édition 2015 du prix et était représenté dans le jury par son Président Luciano Lazzari et un de ses membres du Bureau exécutif, Georg Pendl.

Plus d'information et photos aux adresses suivantes. :

<http://en.bcbiennial.info/>

<http://grupoaranea.net/>

Le Conseil des Architectes d'Europe (CAE) est l'organisation représentative de la profession d'architecte au niveau Européen: le CAE aspire à parler d'une seule voix au nom des architectes dans le but d'atteindre ses objectifs. Ses 43 Organisations Membres sont les organismes régulateurs et les représentations professionnelles des tous les pays Membres de l'Union Européenne, les pays en voie d'adhésion, la Suisse et la Norvège. À travers ses membres, le CAE représente les intérêts de plus de 545.000 architectes venant de 31 pays d'Europe.



Copyright © ARCHITECTS' COUNCIL OF EUROPE, All rights reserved.

[unsubscribe from this list](#)

© ACE ARCHITECTS' COUNCIL OF EUROPE



29 rue Paul Emile Janson | B-1050 Brussels Belgium
T: +32 2 543 11 40 - F: +32 2 543 11 41 - E-mail: info@ace-cae.eu

www.ace-cae.eu
